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              Ældre Sagen’s – Lokalafdeling, Hvalsø  
                  Udsatte Årsmøde d. 17.september 2021                                                                                                                                   
 
                        Årsberetning  -  for året 2020.                                
 
 I Hvalsø’s Lokalbestyrelse, er vi 9 medlemmer og 2 suppleanter. 
 
Ifølge Ældre Sagens vedtægter, skal jeg præsentere jer, for lokalbestyrelsen. 
                                  _________________________ 
 
Erna Merrald, er leder af besøgstjenesten, har stået for den i 19 år. 
Lige nu, har vi 16 besøgsvenner og 17 besøgsværter. 
  
Tove Thinggaard, er vores kontaktperson til Hvalsø Biograf, når vi skal 
arrangere de film som vi ser, hen over vinteren i Biografen, hun råber også 
numre op, til vores bankospil, har været med i 18 år.  
 
Ulla Højlund Nielsen, er kasserer, har været med i 23 år, og med til at 
planlægge 1. dag og flere dagsture, musik til søndagscafeerne, samt indkøb af 
gevinster til bankospil.  
 
Liss Andersen, står for de fleste af tilmeldingerne, til vores arrangementer, er 
med i Ku – udvalget, og til at planlægge vores 1- og flere dags ture, 
har været med i 10 år.   
 
Michail Grunnet, har været med i 7 år, er Weeb – Master, og gør et stort 
arbejde, med at holde vores hjemmeside ajour, og vores Lokale Nyhedsbrev, 
der udsendes efter behov, ligesom han også står for booking af lokaler, til vores 
aktiviteter, her i Østergade. 
 
Torben Østergård, er næstformand, og med til at planlægge vores 1. og flere 
dages ture, samt indkøbe drikkevarer til vores forskellige arrangementer, kom 
med i bestyrelsen igen i 2018, efter en pause. 
 
Annette Thrane, har været med i 3 år, er med i KU – udvalget og til møder med 
de forebyggende medarbejder i Lejre Kommune. 
 
Susanne Westergaard, blev valgt ind sidste år, men har ønsket at udtræde af 
bestyrelsen. 
 
Kirsten Millard, suppleant, har som frivillig hjælper, været med i mange år, blev 
suppleant sidste år og står for Bowlingholdet, som spiller hver tirsdag, i Holbæk. 
 
Kim Thrane, suppleant, blev valg ind sidste år. 
       
Vores suppleanter, deltager på lige fod i arbejdet, med de aktiviteter, 
vi har, i bestyrelsen.  
 
Til sidst, mig selv, Ingelise Hansen, jeg har været med i 11 år. 
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Jeg vil sige Tak, til Inge Nielsen, som er vores Lokale Redaktør, af indlæg til Det 
sker, og til Synnøve Dam og Niels Damgaard som hver torsdag, står for Bridges 
holdet, her i Østergade samt til Gert Fabrin som hjælper med Bowling.   
 
Vi, vil meget gerne hilse på jer, som er frivillige i Ældre Sagen. 
 
Kirsten Millard, Henning Misser, John Nielsen, Erna Nielsen, Henry Andersen, 
Inge Nielsen, Merethe Grunnet, Varny Hansen, Mogens Rasmussen, 
Hanne Olsen, Claus Carmel og Poul Hansen. 
 
 
Der er måske også nogen, af vores besøgsvenner i salen, og vi vil også meget 
gerne, hilse på jer. 
 
Tak alle sammen, for jeres indsats, skal vi give dem en hånd, med en stor tak 
for det frivillige arbejde, som de udfører for Ældre Sagen, i Hvalsø. 
 
Her i Hvalsø, er vi ca. 1.600 medlemmer, det er vi meget glade for. 
 
     
På landsplan, har Ældre Sagen rundet 890.000 medlemmer. 
                                 _______________________________ 
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Ifølge Ældre Sagens vedtægter, skal vi berette om afdelingens aktiviteter, 
for året 2020. 
                                                                                              
Vores aktiviteter, plejer jo ikke at ændre sig meget fra år til år, men det skete 
i 2020. 
 
Vi kom godt i gang, fik holdt 2 bankospil, og 2 søndagscafeer, med mange 
deltagere, det var rigtigt dejligt, men d. 11. marts 2020, blev vi ramt af Covid – 
19, og alt blev lukket ned. 
 
Restriktionerne fortsatte resten året, så vi måtte også aflyse søndagscafeerne i 
august, september, oktober og julecafeen. 
 
Det eneste vi fik holdt i efteråret, var et Bankospil, d. 16. oktober, med 
50 deltagere, som gik rigtigt godt 
 
Samarbejdet med Hvalsø Bio fortsatte. 
Vores Kasser Ulla Nielsen, fik en fin aftale med Peter Lanager, prisen var 
uændret 300,00 kr., for 6 film, selv om vi kun måtte være 60 deltagere. 
 
Den film, vi manglede at se i marts md., blev flyttet til mandag d. 14. sept.  
 
IT – Cafeen, har haft åben alle de tirsdage, fra kl. 14.00 til 16.00, hvor det har 
været muligt, og mange har kunne få hjælp til, opgradering af PC og tablet, i 
brug af NemID, Internet, med mere, ligesom der har været mulighed for PC – 
hjælp i hjemmet. 
 
Stor tak til John, Varny, Mogens, Hanne og Henny. 
  ____________________________  
   
Til 2020, havde vi planlagt en, 1. dages tur til Hundested og en, 3. dages tur til 
Tirpitz – Fanø og Mandø, med Erik, fra Mikkeltour, de blev også aflyst. 
 
Ligesom Bridge, Bowling, Det fælles Modeshow og Influenza – vaccination, 
også måtte aflyses.     
 
Julehygge eftermiddagen, i december med vores Besøgsvenner og deres 
værter, kunne heller ikke gennemføres, men i stedet kørte Erna og Torben, en 
tur rundt til besøgsvennerne, med 2. fl. vin, og 1 æske chokolade til deres 
værter.   
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I Lejre kommune, har vi et Ældre Sagens koordinationsudvalg. 
Med medlemmer fra de 3 lokalbestyrelser, Lejre, Bramsnæs og Hvalsø, 
hensigten med udvalget, er at koordinere de tre lokalbestyrelsers synspunkter, 
så vi taler med en stemme, om ældrepolitiske spørgsmål, når vi er i kontakt 
med Kommunen og Ældreråd. 
 
Vi fik kun holdt et møde i 2020, med Ældrerådet, og her fortalte de, at ny 
lovgivning fra d. 22. sept., kræver at alle offentlige myndigheder og 
institutioner, skal tilgængeliggøre deres hjemmesider, så alle, uanset 
færdigheder og handicap, kan finde rundt i dem, og uden større besvær finde 
det de søger. 
Dette gælder også Ældrerådets hjemmeside, men da det ville være en meget 
stor opgave for dem, aftalte man, at Ældrerådets hjemmeside, lægges ind 
under www.lejre.dk. 
 
Ældrerådet har også, været involveret i ændringer af Center for Velfærd og 
Omsorg, som bl.a. betyder, at plejecentrene er vendt tilbage, til en leder pr. 
plejecenter, i stedet for 1 for alle 3 plejecentre, fordelen ved at have 1 leder på 
hver center, skulle gerne blive, en mere synlig leder, samt at de ansatte, 
nemmere og hurtigere kan komme i kontakt med deres leder.    
       
Byggeriet af de 24 nye plejeboliger, i Ammershøjparken, blev igangsat i sept. 
2020, og hvad angår Hvalsø Ældrecenter, er byggeri af nyt plejecenter under 
planlægning, men nok med en tids plan på 5 år. 
 
De møder, som vi sammen med Bramsnæs og Lejre, plejer at holde 2 gange om 
året, med Sundhedsrådgiverne, fra Lejre Kommune og Solvej Hitz, leder af 
Aktivitetscentrene, i Lejre, har også været aflyst. 
  _________________________________   
       
Det var lidt om årets få, aktiviteter her i Hvalsø. 
  
Til slut, vil vi gerne sige tak til vores medlemmer, her i salen og i Hvalsø 
lokalafdeling, for at i med smil og glæde, trofast møder op, til vores 
arrangementer, her i Østergade, deltager på vores ture, går til Bowling og 
Bridge, kommer i IT - cafeen og meget andet. 
For os alle i bestyrelsen, er det det, som gør, at vi har det godt og sjovt, med 
det frivillige, arbejde. 
 
Jeg vil også, sige tak, til medlemmerne i vores bestyrelse, for det gode 
samarbejde og for den energi, som hver især bruger på, at få vores 
lokalafdeling til fungere, samt tak for jeres hjælp og støtte. 
 
Det var bestyrelsens beretning for 2020, vi håber, at i vil modtage, den positivt.     
Tak. 

www.lejre.dk

